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Besvarelse af FOU spørgsmål nr. 86 stillet efter ønske fra folketingsmedlem Frank Aaen, EL.

Spørgsmål nr. 86:

Vil ministeren oplyse den samlede værdi af de meget omtalte underleverandørordrer til JSF-
projektet, som der endnu ikke er fundet leverandører til, og som danske virksomheder som 
Mærsk og Terma, muligvis vil kunne blive leverandører til?

Svar:

Til brug for min besvarelse af spørgsmålet er der indhentet en udtalelse fra Økonomi- og Er-
hvervsministeriet, herunder Erhvervs- og Byggestyrelsen, der har oplyst følgende:

"Erhvervs- og Byggestyrelsen monitorerer løbende dansk industriel deltagelse i JSF-samarbejdet.

Pr. 12. november 2009 har danske virksomheder bekræftet at have modtaget et samlet ordrevo-
lumen på 97 mio. USD (ca. 484 mio. kr.) under JSF-samarbejdet. I forhold til den seneste opgø-
relse (pr. 5. september 2008) er stigningen 41 mio. USD (ca. 205 mio. kr.) eller 42 procent.

I regi af en tværministeriel arbejdsgruppe under Forsvarsministeriets ledelse evaluerer Økonomi-
og Erhvervsministeriet, herunder Erhvervs- og Byggestyrelsen, de fremtidige muligheder for 
dansk industriel deltagelse under såvel JSF-samarbejdet som ved et køb af enten Gripen Next 
Generation eller Super Hornet. Arbejdsgruppens arbejde er endnu ikke afsluttet."

Jeg kan henholde mig til det af Erhvervs- og Byggestyrelsen oplyste.
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